
Toepassing van artikel 51bis van het Reglement van Inwendige Orde van de 
gemeenteraad. Mondelinge vraag van G. VERSTRAETEN, gemeenteraadslid, betreffende 
het snoeien van bomen in Anderlecht en op het Lustplein in het bijzonder. 

 

G. VERSTRAETEN donne lecture du texte suivant : 

G. VERSTRAETEN geeft lezing van de volgende tekst: 

Op het Lustplein achter GBS “Het Rad” staan een aantal prachtige bomen. De 
omwonenden van het Lustplein klagen echter dat de bomen al sinds jaar en dag niet 
meer degelijk onderhouden of gesnoeid worden waardoor de bomen bijna tot tegen de 
gevels van de huizen groeien. Het is een wederkerend euvel met bomen in de openbare 
ruimte in Anderlecht in zowat alle wijken, en vele Anderlechtenaren klagen hierover. De 
omwonenden van het Lustplein stellen dat ze deze problematiek al meermaals 
doorheen de jaren hebben aangekaart bij de gemeentediensten maar dat de Gemeente 
schijnbaar niets onderneemt. 

  

Volgens één buurtbewoner zouden de gemeentediensten zelfs niet meer over het 
benodigde materieel of de nodige kennis beschikken om het snoeien zelf te kunnen 
doen, daar waar dit vroeger wel nog het geval was. 

  

Daarom had ik graag volgende vragen gesteld: 

  

-       Hoe lang is het geleden dat de bomen op het Lustplein nog gesnoeid werden? 

-       Is er een planmatig overzicht van alle bomen in de openbare ruimte in Anderlecht 
die de verantwoordelijkheid van de Gemeente zijn, opgedeeld naar soort, type, leeftijd, 
laatste snoeibeurt, staat van gezondheid etc. 

-       Is er reeds een snoeibeurt voor de bomen rond het Lustplein ingepland? 

-       Waarom duurt het zo lang om in te grijpen? 

-       Beschikken de gemeentelijke diensten zelf over het nodige materiaal en de nodige 
kennis om dit zelf te doen, of wordt hiervoor met externe firma’s gewerkt? Indien 
geëxternaliseerd, sinds wanneer is dit het geval? 

  

  

Monsieur l’Echevin NEUZY donne lecture de la réponse suivante : 



De heer de scheppen NEUZY geeft lezing van de volgende antwoord: 

Dank u voor deze vragen en de interesse in het Anderlechtse bomenpatrimonium, dat 
zowel kwantitatief als kwalitatief best indrukwekkend is. Ter illustratie: Anderlecht heeft 
ongeveer 25.000 bomen op haar grondgebied. 

Om op de concrete vragen in te gaan, de laatste snoeibeurt aan de bomen van het 
Lustplein was in 2014. Tien jaar geleden, en dat is inderdaad rijkelijk laat. Het is hoog tijd 
dat de bomen, vooral die dicht bij de gevels, gesnoeid worden. Op 10 januari was er een 
vergadering op locatie met de boombeheerder, de directeur van de « Anderlechtse 
Haard » en mezelf om deze kwestie te bespreken. Tijdens deze bijeenkomst werd 
afgesproken de bomen aan de gevelzijde terug te snoeien en dat enkele dode takken uit 
de lindes in het centrale deel van het plein verwijderd dienen te worden. 

Door andere dringende interventies konden de snoeiwerken op het Lustplein echter niet 
worden uitgevoerd voor het begin van het broedseizoen op 1 april. 

In november van dit jaar een snoeibeurt rond het Lustplein is ingepland. 

Dit duur inderdaad langer dan gewenst. De redenen hiervoor zijn meervoudig: 

-          Het grote aantal bomen; 25.000-tal. 

-          Prioritaire ingrepen die planning bemoeilijken. Bij storm of urgente situaties moet 
er snel geschakeld worden. 

-          Beperkte middelen: personeel, materiaal en budget om opdrachten uit te 
besteden is beperkt, dus moeten we soms ingrepen uitstellen. Dankzij deskundig 
prioriteiten stellen, wordt daarmee wel risico’s sterk verminderd. We weten evenwel dat 
de natuur zich niet helemaal laat voorspellen, en 100% zekerheid een illusie is. 

Voor wat betreft het overzicht van de bomen op Anderlechts grondgebied waarvoor de 
gemeentelijke administratie verantwoordelijk is: 

Vandaag, hebben we een database waar de vorige snoeibeurten opgenomen zijn, door 
de vorige boombeheerder. De huidige boombeheerder, aangeworven in 2022, is op basis 
van dat overzicht een snoeiplan aan het uitwerken. Thans staan er reeds 12.000 bomen 
gecatalogeerd met alle mogelijke boomtechnische gegevens waaronder soort, omtrek, 
hoogte, ziektes, etc. Dat is een dynamisch document dat wordt geüpdatet door 
vaststellingen op het terrein. 

Over materiaal en kunde van het personeel, bevestig ik dat de snoeiploeg de nodige 
expertise heeft, alsook adequaat materiaal. De ploegleider van de snoeiploeg heeft een 
ETW (« European Tree Worker ») certificaat naar Europese normen en ook alle leden van 
de ploeg hebben een « Europees Kettingzaag Certificaat » module 1 en 2 op zak. De 
snoeiers beschikken over klimmateriaal en de veiligheidskledij conform de Europese 
regelgeving (« Condor Safety »). Daarnaast, zoals ook in voorgaand antwoord 



aangehaald, werkt de Gemeente ook met een externe aannemer sinds 2020, maar deze 
is gebonden aan een specifieke inventaris. Dit zijn dringende interventies (omgevallen 
bomen of afgebroken takken na een storm), het onderhoud van lanen met een groot 
aantal bomen of het vellen van (grote) bomen. Met een begrensd budget moeten er 
keuzes gemaakt worden over hoe en waar de middelen ingezet kunnen worden. 

  

G. VERSTRAETEN verklaart dat het antwoord zeer duidelijk was maar is verder op te 
volgen. Anderlecht telt 25.000 bomen op haar grondgebied, waaronder 12.000 bomen 
zijn al gecatalogeerd op dit moment. Dat betekent nog ongeveer 13.000 te catalogeren. 
Het is een enorm werk en hij vraagt zich af of het nog logisch is dat de Gemeente dit zelf 
doet. Hij weet ook niet in welke mate dat de Gemeente zelf bevoegd is voor de bomen 
die aan gewestwegen staan, of dat dat bij het Gewest is? Dat is weer zo’n verdeling 
waarbij hij denkt, steek dat bij één agentschap voor heel Brussel. Dat zou misschien 
logischer zijn. 

 


